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Oświadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Grzegorza Pudy 

W ostatnich tygodniach na terenie naszego kraju, szczególnie na terenie Wielkopolski i Północnego Ma-

zowsza, wystąpiła groźna epidemia ptasiej grypy. 

W konsekwencji, zgodnie z wymogami sanitarnymi, zostało zlikwidowane ptactwo hodowlane w wielu 

fermach. Likwidacja idąca w miliony sztuk spowodowała problem z utylizacją. Zakłady zajmujące się utyli-

zacją ze względu na ograniczone moce przerobowe nie przejęły całej masy martwych ptaków. W poszczegól-

nych rejonach są prowadzone prace nad tworzeniem grzebowisk, co budzi gwałtowny opór miejscowych 

społeczeństw. 

Eksperci z branży drobiarskiej podnoszą też problem braku gazu – dwutlenku węgla – do uśmiercania za-

rażonych ptaków. Olbrzymie jego ilości zostały wykorzystane do produkcji suchego lodu, przeznaczonego do 

przechowywania szczepionek na COVID-19. 

Te wszystkie czynniki powodują w odbiorze obywateli i producentów drobiu wrażenie chaosu. 

W związku z tym proszę o informację, jakie są planowane działania w zakresie wypracowania standardów 

likwidacji ognisk choroby. 
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